
 

 

     Zhodnocení volebního období - říjen 2018 až září 2022 

                                       

 
     V říjnu 2018 kdy nově zvolení zastupitelé v bouřlivé atmosféře  zahajovali 

volební období nikoho z nich nenapadlo, jak složité toto období bude. Aktivní 

občané hned na ustavující schůzi  kritizovali  nově zvolené zastupitele aniž by 

věděli jak budou pracovat a mimo to, i když mohli a očekávalo se to, tak sami 

tito nespokojení občané kandidátku nepostavili. 

     Chod obce byl téměř ohrožen, z důvodu vazeb na předchozí zastupitelstvo 

skončil obecní pracovník, i elektrikář  který udržoval  veřejné osvětlení, a dále 

kromě dalších brigádníků skončilo například celé složení SPOZ jež zajišťovalo 

návštěvy k výročím a kulturní akce. Za zmínku ještě stojí že traktor byl v téměř 

nepojízdném stavu, jeho následná nutná oprava stála 100 tis. Kč, travní sekačky 

se rozpadaly  pod  rukama  a  pro  udržení trávníků musel být zakoupen sekací 

traktůrek za téměř čtvrt milionu korun. 

      Obecní počítač byl předán zcela vymazaný, takže nezůstal pro další chod 

obce žádný elektronický dokument, což značně ztížilo další práci, a z předávání 

funkce  byl  pouze  záznam  na  dvě  stránky  s   uvedením  stavu  finančních 

prostředků na účtech tak, že například na běžném účtu bylo jen 401 775,- Kč a v 

té době ještě měla obec celkový nezplacený dluh přes 1.700 tis Kč (úvěr) u něhož 

byly roční splátky ve výši  534 000,-Kč, a jehož splácení skončilo až k 31. 12. 

2021. Takže bez dluhu byla obec v tomto voleb. období pouze tento rok. 

      Zastupitelé, i když byli téměř všichni z dané situace překvapeni se pustili do 

práce a  zajistili  vše  tak, že běžný občan  téměř  žádnou  změnu  nezpozoroval. 

Kromě schůzí  ZO  byly  pravidelně  svolávány  pracovní  schůzky  na  kterých 

zastupitelé  odpovědně  pracovali  a  spoluzajišťovali  vše  co je nutné pro chod 

obce. Hned  první  akcí  konanou  za  měsíc  po  ustavující  schůzi, na  které  se 

podílelo  celé  nové   z astupitelstvo  bylo  „Slavnostní  rozsvěcení  vánočního 

stromu“ s nadílkou pro děti, bohatým kulturním programem, svařeným vínem, 

cukrovím či grogem, kterého se účastnilo téměř 300 lidí z Dušejova i okolí. 

     Zapojení zastupitelů do práce pro obec bylo velké a jejich účast na schůzích a 

akcích byla od 80 % do 100%. Jednotlivě se na práci podíleli například takto: 

Ludmila Fejtová - psaní zápisů ze ZO, členka výběrové komise na dodavatele a 

dále  členka  školské rady,  SPOZ  a  kontrolního  výboru, kronikářka  obce a 

podílení se na akcích: Vánoční strom, Vítání léta a Sbírka pro Ukrajinu. 

Karel Habr – zajištění pluhování v obci, převozy staveb. materiálů, předseda 

kontrolního výboru, vyřezávání náletových keřů kolem cest, účast na valných 

hromadách SDH, instalace vánoč. stromu a pomoc při odstranění husí z hráze. 



Radim Duba – seřízení automatů topení, převozy materiálů, člen finančního 

výboru, přidělování samovýroby dřeva občanům, člen výběrové komise staveb, 

převoz husí z hráze, spoluzajitění akcí pro děti a zajištění Čisté Vysočiny. 

Bc. Iva Musilová – členka  výběrové  komise,  zastupující  pracovnice  pošty, 

členka kontrolního výboru, provádění jazykové korekce zpráv, členka školské 

rady,  zajištění  povinné  certefikace  Přírodní zahrady  pro  mateřskou  školu 

Dušejov  a  spoluzajištění humanitární  sbírky pro Ukrajinu. 

Emílie Kalábová – členka inventarizační  komise,  podíl  na  úpravách  zeleně 

před OÚ,  členka  finančního  výboru  a členka  SPOZ, členka komise k ÚP a 

podíl na spoluzajištění a přípravě občerstvení na rozsvěcení vánočního stromu. 

Jana Zmátlová – členka  inventarizační  komise  a  SPOZ,  spolupráce  při 

realizaci oprav v MŠ, předsedkyně finančního výboru, spoluzajitění obchůzek 

Tří králů,  příprava  dárků  a  občerstvení  při  rozsvěcení  vánočního  stromu, 

odmykání zdr. Střediska,  podíl  na  akcích Vítání léta, Dětský karneval a Cesta   

za pohádkou. 

     Všem   zastupitelům  a   také  i  dvěma  členkám  zastupitelstva  které  

během  volebního  období odstoupily patří za jejich obětavou práci velké 

poděkování. 

      Snahou celého zastupitelstva bylo získat pro obec co nejvíce dotací, aby bylo  

možné  realizovat  ve  větším množství stavby,  nákup  potřeb a  opravy obecních 

budov, ale také bylo nutné aby si  obec vytvořila rezervy finančních prostředků 

pro případ náhlých  živelných situací, vichřic apod. Dobrý hospodář nejde cestou  

dluhů, ale naopak  má  vytvořeny rezervy pro kalamitní situace. 

 

Za čtyři roky byly v obci realizovány za přispění dotací tyto stavby a nákupy: 

1) Sokolovna – nové rozvody ústředního topení- 400 tis. Kč. (KrÚ-dotace 50%) 

2) Stará škola č. 42-celková rekonstr. budovy–4 200 tis. Kč (MMR-dotace 70%) 

3) Výměna akum.topení ve 2 třídě MŠ za plynové–602 tis. Kč (KrÚ-dot. 50%) 

4) Úprava veř. prostranství u hřbitova, sklepy –145tis. Kč (MAS dotace  50%) 

5) Lesní technika–štěpkovač a motorová  pila - 242 tis. Kč (SZIF- dotace 50 %) 

6) Oprava víceúčel. sportov. hřiště na návsi - 2 600 tis. Kč (MMR-dotace 70 %) 

7) Změna vytápění a výměna kotle v sokolovně - 231 tis. Kč (KrÚ -dot. 50 %) 

8) Přírodní zahrada pro obě mateřské školy – 720 tis. Kč (SFŽP - dotace 85 %) 

9) Oprava šaten na fotbal. hřiti, část závlahy - 641 tis. Kč (MMR- dotace 80 %) 

10) Kamery ZŠ, MŠ. sok. hřiště a solár. lampa -197 tis. Kč (KrÚ–dotace 60 %) 

 

     Tak  složité období, které začalo v roce 2019  nečekal  nikdo. Celosvětová 

pandemie Covidu 19  a dlouhotrvající  lockdawen  ochromil  chod ekonomiky, 

školství i kulturu a s tím samozřejmě také silně poznamenal související daňové 

příjmy obcí. 



     Kůrovcová  kalamita  naši   obec,  kromě  starostí  s  těžbou  a   prodejem 

napadeného dřeva  připravila o možnost stálých a plynulých příjmů z lesního 

hospodaření, a  na Vysočině se obzvlášť silně projevila. 

     Krach dodavatele elektřiny Manta Energy postihl i naši obec. Všech sedm 

obecních  objektů  se  s velkým úsilím podařilo  do  třech  týdnů  převést  od 

dodavatele poslední instance ke stálému dodavateli  za spotové ceny, ale  po 

ustálení cen a vydání vládních opatření čeká obec výběr stálého, pro obec co 

nejvýhodnějšího dodavatele. 

     Válka na Ukrajině zkomplikovala chod obcí i měst jak v charitativní oblasti, 

tak v oblasti ubytování, cestovního ruchu, školství apod. I naše obec se podílela 

na  organizování rozsáhlé charitativní sbírky a mnoho  našich občanů finančně 

přispělo. Máme zde ubytované i zaměstnané občany Ukrajiny a ukrajinské děti 

navštěvují naši školu i školku. 

     Ale začátkem roku  nastoupila energetická krize a zdražování pohonných 

hmot, plynu, elektřiny potravin, služeb  a dalších, která i nadále trvá. 

     Dluh (úvěr) se splátkou 534 tis. Kč ročně na opravu OÚ byl po více jak tři 

roky pro  hospodaření  obce velkou zátěží, ale i přes Covid 19 a energetickou 

krizi se podařilo nejen tento dluh dle úvěrové smlouvy do 31. 12. 2021 splatit, 

ale zásluhou získání dotací ze všech  dostupných titulů a oblastí ještě uskutečnit 

deset nových oprav a staveb obecních budov a zařízení,  které  zlepší  život 

našich občanů.  Tímto  postupem  se  obci  podařilo  vytvořit  poměrně  velkou 

finanční rezervu pro případ náhlé kalamitní situace v obci. 

     V současné době má obec Dušejov na hlavním běžném účtu 8.827.275,- Kč, 

na účtu ČNB 1.832.340,- Kč a dále pak na spořícím účtu kde jsou např.finance z 

prodeje dřeva a pozemků je v současné době  8.644.295,-Kč a do konce září, kdy 

proběhne prodej stavebního pozemku dražbou přibude na tento účet ještě 

1.234.240,-Kč 

Takže v půlce října 2022, kdy bude chod obce přebírat nové zastupitelstvo bude 

stav financí obce Dušejov přes 20 milionů korun. 

 

 


